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Iohannis, despre aderarea la Schengen: Daca nu reusim pâna pe 8 decembrie sa

avem o certitudine, e posibila amânarea deciziei

Presedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, ca, daca pâna la Consiliul JAI din 8 decembrie nu exista o

certitudine pentru un vot favorabil privind accederea României la Schengen, este posibila o amânare a

acestei decizii cu o luna sau doua.

 

"Cred ca s-a vehiculat 8 decembrie ca si un termen final, ceea ce nu este. 8 decembrie este prima posibilitate când

aceasta chestiune poate fi discutata si interesul meu, al nostru este ca atunci când se voteaza sa avem un vot clar

pentru accesul României la Schengen. Nu este util pentru absolut nimeni sa fortam un vot care poate nu este cel

asteptat. Asta apropo de data de 8 decembrie. Şansele României sunt relativ bune. Avem sanse bune sa fim

acceptati în spatiul Schengen, dar cum am mai spus nu exista o garantie pentru asta. Sunt state membre din Uniune

care mai au întrebari pentru noi, care mai au întrebari pentru sistemul Schengen", a spus seful statului, dupa

întâlnirea cu omologul leton, Egils Levits.

 

El a subliniat ca România este dispusa si pregatita sa ofere raspunsuri tarilor care mai au întrebari cu privire la

Schengen.

 

"Sunt întrebari legitime si noi suntem dispusi si pregatiti sa dam raspunsurile. Asa putem acum sa raspundem de

exemplu prietenilor olandezi ca MCV a fost ridicat si aceasta bariera nu mai exista. Avem pentru toti cei interesati

cele doua seturi de experti care au verificat pregatirea României si au gasit ambele runde de experti ca suntem

foarte bine pregatiti. Nu avem flux migratoriu, asta pentru prietenii austrieci, iar pentru cei din Suedia care au avut

anumite întrebari care s-au referit mai mult la colaborarea politieneasca putem sa le spunem nu doar ca suntem

pregatiti asa psihic, suntem pregatiti cu oameni, deci suntem chiar pregatiti si au existat si pâna acum programe

care au dat rezultate bune. Suntem dispusi sa le extindem. Noi nu doar spunem ca Spatiul Schengen devine mai

sigur daca România intra, noi dovedim acest lucru si vom dovedi si în continuare", a afirmat Iohannis.

 

El a spus ca este de dorit ca pâna la Consiliul JAI toate aceste întrebari sa primeasca raspuns si sa existe o

întelegere.

 

"Asta este varianta pe care ne-o dorim si aceasta este varianta care a fost propusa de presedintia Consiliului

Uniunii care momentan este la Cehia, însa, vreau sa fiu foarte clar, daca din varii motive nu vom reusi pâna pe 8

decembrie sa avem o certitudine ca lucrurile sunt foarte clare, exista posibilitatea ca aceasta decizie sa fie amânata,

cu o luna sau cu doua luni pâna când toate întrebarile primesc raspunsuri clare si corecte si toata lumea va fi

convinsa ca noi nu numai ca nu suntem o vulnerabilitate, am fi un real câstig pentru Spatiul Schengen si ca sa

completez ce am spus - unii au întrebari pentru noi si altii pun sub semnul întrebarii Schengen. Spatiul Schengen

functioneaza dupa niste reguli care au fost stabilite acum câtiva ani. Lumea s-a schimbat. Ştim si noi acest lucru si

este nevoie de îmbunatatirea unor abordari, unor proceduri. Noi suntem parte din acest proces. Suntem acum parte

din procesul de îmbunatatire a Spatiului Schengen si evident ca, daca vom deveni parte din el, vom continua aceste

demersuri, însa argumentul ca daca Spatiul Schengen nu este perfect România si altii trebuie sa ramâna afara nu

mi se pare chiar unul pertinent", a conchis seful statului.

 

Presedintele Klaus Iohannis efectueaza miercuri o vizita oficiala în Letonia. 
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